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Technische vragen raad- en commissieleden 

aan het college 
 

Datum indiening : 31 augustus  

Registratienummer : Bij20165746 (E202030355)  

 

Onderwerp: Reactie stand van zaken afhandeling motie AED’s 

 Aan het college, 

 

Hierbij verzoekt de fractie van D66  u vriendelijk doch dringend om ons ongenoegen over het 

antwoord en de gang van zaken m.b.t. het initiatiefvoorstel Burgerhulpverleners en AED aan het 

college over te brengen.  

Hieronder een korte schets over het gelopen proces: 

[26-02-2019]     De VVD dient een motie in om alle brandweervoertuigen in Noord-Holland Noord 

te voorzien van een AED; 

[26-02-2019]      Motie wordt besproken in de raadsvergadering. Burgemeester Blase belooft een 

memo over de stand van zaken m.b.t. AED’s binnen de gemeente 

Heerhugowaard; 

[01-05-2019]      Raadsinformatiebrief Bij19-232 Memo stand van zaken burgerhulpverleners en 

AED’s in Heerhugowaard 

[24-05-2019]      D66 stuurt het initiatiefvoorstel “Burgerhulpverlening binnen de gemeente op 

orde te krijgen met eventueel daaraan gekoppeld de aanschaf van AED’s” via de 

griffie naar het college; 

                               Regelmatige mailwisseling met de griffie over de stand van zaken m.b.t. de 

wensen en bedenkingen van het college. Aanvankelijke behandeling in de raad op 

9 juli 2019. 

[15-08-2019]      Zienswijzen van het college worden door de fractie ontvangen.  

[15-08-2019]      Na bestudering worden de zienswijzen van het college door D66 overgenomen. 

De zienswijze geeft expliciet aan dat de uitvoering van het voorstel vanwege de 

ambtelijke capaciteit in het eerste kwartaal van 2020 zal plaatsvinden; 

[10-09-2019]     D66 dient het initiatiefvoorstel in om de “burgerhulpverlening binnen de gemeente 

op orde te krijgen met eventueel daaraan gekoppeld de aanschaf van AED’s”, 

bespreking in de commissie Stad & Ruimte. Er volgt een aanpassing van het 

initiatiefvoorstel door een naam van een partij uit het voorstel te schrappen.  

[01-10-2019]     Initiatiefvoorstel wordt unaniem door de raad aangenomen.  

[03-02-2020]     Reactie van de griffie op de vraag naar de stand van zaken:  

Ik heb vanuit het college recentelijk het volgende bericht ontvangen: 

“In de reactie van het college op het voorstel stond al dat dit opgepakt zou worden 

in het eerste kwartaal van 2020. Er wordt momenteel gekeken hoe dit opgepakt 

wordt.”  

Een mededeling vanuit het college over de uitvoering verwacht ik daarom 

binnenkort.  
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De door ons gevonden financiering is door het college niet overgenomen. De uitvoering zou 

opgenomen worden in de begroting 2020. Vervolgens was het voorstel niet opgenomen in de 

bestuurlijke termijnagenda. Op verzoek is het toegevoegd en lazen we dat Q1 de datum zou zijn.  

Vervolgens kregen we te maken met Covid-19. We hoorden niets, ondertussen was wel de 

termijn aangepast naar Q3. Communicatie hierover was ver te zoeken en pas bij navraag blijkt 

het college onder het mom van Corona er nog een extra jaar bij te sprokkelen! De vraag die wij 

stellen is logisch en terecht: wat heeft het college de eerste 5,5 maand ná het aannemen van het 

voorstel gedaan?  

Hetzelfde Coronavirus waar het college zich nu achter verschuilt zorgt voor veel stress. En we 

weten , langdurige blootstelling aan stress is ongezond. Onze inwoners krijgen te maken met 

onzekerheid in baanperspectief en inkomsten. Diezelfde inwoners worden mogelijk 

geconfronteerd met een vernietigend virus die misschien wel binnen de familie en/of 

vriendenkring voor een hoop verdriet zorgt of heeft gezorgd.  

Hoe schrijnend is het gevolg van passiviteit. Geen enkel hartinfarct of hartstilstand wacht tot het 

college haar zaakjes op orde heeft.  

Alleen, opmerkelijk, hoe snel kon het college acteren na het genomen raadsbesluit inzake het 

coronanoodfonds? Zelfs de volgende dag werd er € 66.000 euro beschikbaar gesteld aan een 

burgerinitiatief wat betreft ‘Camping Dijk en Waard’. Misschien dat het voorbeeld appels met 

peren vergelijken is, in elk geval is de gezamenlijke deler de prioritering van belangrijkheid. 

Hoe anders was dit voor een inwoonster uit de Rivierenwijk, de wijk waar onvoldoende AED’s 

aanwezig zijn? In april jongstleden is het dan ook misgegaan doordat een AED niet beschikbaar 

was. Deze inwoonster heeft zelf het initiatief genomen. Dankzij deze actieve en sociaal 

meegaande inwoonster heeft zij d.m.v. crowdfunding en sponsering het voor elkaar gekregen dat 

er één AED aangeschaft kon worden en dat er een tweede onderweg is.  

Aanspraak doen op het Leefbaarheidsfonds was in haar geval niet mogelijk. Het valt 

waarschijnlijk buiten de richtlijnen. Nu de buurt bbq’s en andere evenementen ‘on hold’ staan, 

vragen wij ons af of het college misschien net zo creatief kan omgaan met de gelden die 

gereserveerd zijn voor het Leefbaarheidsfonds. En dan een uitzondering voor deze groep 

Heerhugowaarders kan maken zodat het onderhoud van de nieuwe AED’s voor haar rekening 

kan worden genomen.   

Hoe mooi zou het zijn als op momenten dat je het niet verwacht onze burgerhulpverleners wel 

met een AED klaar staan om buurtgenoten haar of zijn leven te redden! 

Wij roepen het college op om eigenaarschap te tonen en hun verantwoordelijkheid te nemen en 

het initiatiefvoorstel uit te voeren zoals dit door de raad unaniem is besloten. 

 

Antwoord van het college 

Wij geven u hierbij een toelichting op de stand van zaken.  

Initiatiefvoorstel gemeenteraad Heerhugowaard 

Op 1 oktober 2019 heeft de gemeenteraad van Heerhugowaard besloten om: 

1. Een externe partij in te schakelen voor de werving van tenminste 407 burgerhulpverleners 

ten behoeve van de realisatie van een dekkend netwerk van burgerhulpverleners; 

2. Te investeren in extra Automatische Externe Defibrillators (AED’s), als uit dit traject blijkt 

dat deze nodig zijn voor een volledig dekkend netwerk van AED’s binnen de gemeente 

en het college daarvoor met een passend voorstel te laten komen; 

3. Hiervoor de benodigde financiële middelen in de begroting van 2020 te verwerken; voor 

de invoering een incidenteel bedrag en voor de structurele nazorg en support door een 

externe organisatie een structureel bedrag. 
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Hoewel het organiseren van een dekkend netwerk geen wettelijke taak van de gemeente is, zien wij 

hier terdege het belang hiervan voor onze inwoners in. Wij krijgen als gemeente van het Rijk geen 

financiële middelen en zullen hiervoor binnen de gemeentebegroting structurele dekking dienen te 

vinden. 

Huidige situatie in de gemeente Heerhugowaard 

Er zijn inmiddels 35 AED’s in Heerhugowaard, die niet allemaal in eigendom van de 

gemeente zijn. Deze AED’s zijn niet gelijkmatig over de verschillende wijken verdeeld. In een 

aantal wijken is in het verleden vanuit burgerinitiatieven een beroep op de gemeente 

gedaan om AED’s te bekostigen, hetgeen ook is gebeurd.  

 

Bij de behandeling van de gemeentebegroting 2020 zijn er geen extra middelen geraamd 

voor onderhoud en vervanging van AED’s, waardoor financiële dekking ontbreekt.  

In de reactie van het college is destijds aangegeven dat de uitvoering opgepakt zou worden 

in het eerste kwartaal van 2020.  

 

Welke acties zijn ondernomen? 

- We hebben in het eerste kwartaal 2020 offertes bij een externe partijen opgevraagd 

voor de werving van burgerhulpverleners. Het verstrekken van een opdracht aan een 

dergelijke partij is on-hold gezet om de volgende reden:  

o Het uitbreken van de Corona pandemie betekent dat er geen invulling kon 

worden gegeven aan de werving van vrijwilligers. De geoffreerde partij, die 

de werving van burgerhulpverleners voor haar rekening neemt, heeft ons erop 

gewezen dat zij zolang de corona virus niet onder controle is, zij haar 

werkzaamheden niet kan uitvoeren; 

- Wij hebben voorts contact gezocht met verschillende leveranciers van AED’s. Binnen 

onze gemeente hebben meerdere leveranciers in het verleden AED’s geleverd. Er is 

onvoldoende zicht op welke leverancier welke AED heeft geleverd. In veel gevallen 

zijn AED’s buiten de gemeente om aangeschaft, soms door ons (deels) bekostigd. De 

verschillende leveranciers hebben eveneens aangegeven dat zij als gevolg van 

corona minder goed in staat zijn om onderhoud en reparatie uit te kunnen voeren. 

Geconstateerd is dat veelal een onderhoudscontract ontbreekt. 

 

Zoals door ons gecommuniceerd staat ons het volgende voor ogen: 

 

- Het college heeft een voorstel voor financiële dekking van het raadsbesluit in voorbereiding. 
Een voorstel voor het beschikbaar stellen van de hiervoor benodigde dekkingsmiddelen zal 
worden meegenomen bij de begrotingsbehandeling 2021. 

- Dat betekent dat we in tussentijds wel zorgdragen voor reparatie van onze kapotte 

AED’s. De kosten die wij in het kader van AED’s maken, zullen wij bij de jaarrekening 

2020 verantwoorden.  

- Zodra de mogelijkheid er is om te starten met de werving van burgervrijwilligers, naar 

verwachting is dat in het 1e kwartaal van 2021, wordt hiermee aangevangen. 

 

Wij vertrouwen erop u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd. 

 


